



## بيان صحفي

### بلدنا توقع مذكرة تفاهم مع وزارة الصناعة الجزائرية بشأن مشروع لإنتاج حليب الأطفال في الجزائر

عطفاً على اتفاقية إنشاء مشروع متكامل لتربية الأبقار وإنتاج الحليب المجفف بجنوب الجزائر، وقعت شركة بلدنا للتجارة والاستثمار ذ.م.م، وهي شركة تابعة مملوكة بالكامل لشركة بلدنا ش.م.ع.ق، اليوم الخميس 19 سبتمبر 2024، اتفاقية تعاون مع وزارة الصناعة والإنتاج الصيدلاني الجزائرية لغرض دراسة مشروع إنتاج حليب الأطفال الرضع، والذي سيتم تنفيذه بالشراكة مع الصندوق الوطني للاستثمار الجزائري ليكون ملحقاً بمشروع إنتاج الحليب المجفف.

شهد توقيع الاتفاقية حضور السيد معتر محمد رسلان الخياط رئيس مجلس إدارة شركة بلدنا ش.م.ع.ق ومن الجانب الجزائري كل من وزير المالية السيد فايد لعزیز، وزير الفلاحة والتنمية الريفية السيد يوسف شرفة، ووزير الصناعة السيد علي عون، بالإضافة إلى مدير الصندوق الوطني للاستثمار الجزائري، المدير العام للاستثمار والعقار الفلاحيين السيدة سعاد عسعوس، والأمين العام لوزارة المالية والأمين العام لوزارة الفلاحة، إلى جانب عدد من المسؤولين في الوزارات المعنية.

تهدف هذه المذكرة إلى دراسة جدوى إنشاء مشروع لإنتاج حليب الأطفال الرضع في الجزائر. وستقوم الفرق الفنية بإجراء دراسات تفصيلية لتقييم الجوانب التقنية والتجارية والمالية للمشروع. ستضمن هذه الدراسات تحديد حجم الاستثمار الأمثل لتنفيذ المشروع.

ومن الجدير بالذكر أن الاستهلاك السنوي لحليب الأطفال في الجزائر يتراوح بين 25,000 إلى 30,000 طن، مما يعكس الطلب المتزايد. يسعى مشروع بلدنا لتحقيق الاكتفاء الذاتي مع الالتزام بأعلى المعايير الصحية.

وقد وقع على الاتفاقية السيدة أمال علام، المدير العام للتنمية الصناعية بوزارة الصناعة والإنتاج الصيدلاني، والسيد رامز محمد رسلان الخياط، العضو المنتدب لشركة بلدنا.

يأتي هذا التعاون في إطار سعي شركة بلدنا لتوسيع نطاق أعمالها في أسواق جديدة ودعم الجهود الوطنية لتحقيق الأمن الغذائي في المنطقة العربية. وسيتم الإعلان عن مزيد من التفاصيل حول المشروع في وقت لاحق.

-انتهى-

بلدنا ش.م.ع.ق

## Baladna Q.P.S.C.

North Road, Exit 44, Umm Al-Hawaya Area, Al Khor & Al-Thakhira  
T: (+974) 4035 8888 | P.O. Box: 3382, Doha, Qatar  
C.R: 140310 | Capital: 1,901,000,000 QAR Fully Paid  
info@baladna.com

## بلدنا ش.م.ع.ق.

طريق الشمال، مخرج ٤٤، أم الحوايا، الخور والذخيرة  
ت: ٤٠٣٥ ٨٨٨٨ + (٩٧٤) | ص.ب: ٣٣٨٢، الدوحة، قطر  
سجل تجاري: ١٤٠٣١٠ | رأس المال: ١,٩٠١,٠٠٠,٠٠٠ ر.ق. مضمون بالكامل  
info@baladna.com



## Press Release

### **Baladna Signs a Memorandum of Understanding with the Algerian Ministry of Industry Regarding Infant Formula Production Project in Algeria**

Following the agreement to establish an integrated project for cow farming and powdered milk production in southern Algeria, Baladna Trading and Investment LLC, a wholly owned subsidiary of Baladna Q.P.S.C., signed a cooperation agreement today, Thursday, September 19, 2024, with the Algerian Ministry of Industry and Pharmaceutical Production. The aim of the agreement is to conduct a feasibility study for the infant formula production project, which will be implemented in partnership with the Algerian National Investment Fund as an extension to the powdered milk production project.

The signing ceremony was attended by Mr. Moutaz Mohamed Raslan Al-Khayyat, Chairman of Baladna Q.P.S.C., and on the Algerian side by Minister of Finance Mr. Laaziz Fayed, Minister of Agriculture and Rural Development Mr. Youcef Chorfa, and Minister of Industry Mr. Ali Aoun, in addition to the Director of the Algerian National Investment Fund, Ms. Souad Assous, Director General of Agricultural Investment and Land, the Secretary General of the Ministry of Finance, and the Secretary General of the Ministry of Agriculture, along with several officials from the relevant ministries.

This MoU aims to explore the feasibility of establishing an infant formula production project in Algeria. The technical teams will conduct detailed feasibility studies to assess the technical, commercial, and financial aspects of the proposed project. These studies will include determining the optimal investment size for the project's implementation.

It is worth noting that Algeria's annual infant formula consumption ranges between 25,000 and 30,000 tons, reflecting growing demand. Baladna's project seeks to achieve self-sufficiency while adhering to the highest health standards.

The agreement was signed by Ms. Amal Allam, Director General of Industrial Development at the Ministry of Industry and Pharmaceutical Production, and Mr. Ramez Mohamed Raslan Al-Khayyat, Managing Director of Baladna.

This cooperation aligns with Baladna's efforts to expand its operations into new markets and support national efforts to achieve food security in the Arab region. Further details regarding the project will be announced at a later date.

-Ends-

Baladna QPSC

## **Baladna Q.P.S.C.**

North Road, Exit 44, Umm Al-Hawaya Area, Al Khor & Al-Thakhira  
T: (+974) 4035 8888 | P.O. Box: 3382, Doha, Qatar  
C.R: 140310 | Capital: 1,901,000,000 QAR Fully Paid  
info@baladna.com

## **بلدنا ش.م.ع.ق.**

طريق الشمال، مخرج ٤٤، أم الحوايا، الخور والخيرية  
ت: ٤٠٣٥ ٨٨٨٨ + (٩٧٤) | ص.ب: ٣٣٨٢، الدوحة، قطر  
سجل تجاري: ١٤٠٣١٠ | رأس المال: ١,٩٠١,٠٠٠,٠٠٠ ر.ق. مدفوع بالكامل  
info@baladna.com